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BR.0002.3.2019 

Protokół Nr VI/19 

z sesji Rady Miejskiej w Niemczy VIII kadencji, 

która odbyła się 29 marca 2019 roku 

w sali posiedzeń Urzędu Miasta i Gminy w Niemczy 

 
Godzina rozpoczęcia obrad 15.05 
Godzina zakończenia obrad 18.00 

  
W sesji, na ogólną liczbę 15 radnych, udział wzięło 14 radnych - lista obecności Radnych 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Na sesję przybyli: Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy oraz Sołtysi Gminy Niemcza 

– lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. Stwierdzenie kworum.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z sesji nr V/19. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał:  

1) Projekt Nr 12/2019 w sprawie nadania imienia Przedszkolu Publicznemu w 

Niemczy; 

2) Projekt Nr 13/2019 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Niemcza oraz określenia granic 

obwodów publicznych szkół podstawowych, od 1 września 2019 roku. 

3) Projekt Nr 14/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Niemczy; 

4) Projekt Nr 15/2019 w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego (skargi) z dnia 30 

stycznia 2019 roku p. J. C. (dane osobowe poddane anonimizacji) na wybory sołtysa 

sołectwa Ligota Mała, które odbyły się w dniu 17 stycznia 2019 roku; 

5) Projekt Nr 16/2019 w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy 

Niemcza na 2019 rok. 

5. Analiza zadań sołeckich i rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki na 2020 rok. 

6. Informacja z pracy międzysesyjnej Burmistrza.  

7. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych.  
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8. Wnioski i zapytania Sołtysów.  

9. Zamknięcie sesji. 

Ad 1. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Niemczy o godz. 15.05 otworzyła sesję i powitała 

wszystkich przybyłych. Na podstawie listy obecności, stwierdziła kworum obrad. Następnie 

poprosiła o uczczenie chwilą ciszy pamięć, zmarłego niedawno ojca Pani Agnieszki 

Borowskiej. 

Ad 2. Przewodnicząca Rady Miejskiej Paulina Dziedzic zaproponowała uzupełnienie porządku 

obrad o projekty uchwał Nr 14/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Niemczy oraz Nr 15/2019 w sprawie rozpatrzenia protestu 

wyborczego (skargi) z dnia 30 stycznia 2019 roku p. J. C. (dane osobowe poddane 

anonimizacji) na wybory sołtysa sołectwa Ligota Mała, które odbyły się w dniu 17 stycznia 

2019 roku, które złożono do biura Rady Miejskiej pod obrady Radnych. Uwag do nowego 

porządku obrad nie zgłoszono i przyjęto go jednogłośnie – Imienny wykaz głosowania Radnych 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad 3. Protokół z sesji nr V/19 został przez Radnych przyjęty jednogłośnie - Imienny wykaz 

głosowania Radnych załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad 4. Przewodnicząca Paulina Dziedzic przystąpiła do rozpatrzenia projektów uchwał  

w sprawie: 

1) nadania imienia Przedszkolu Publicznemu w Niemczy; 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniu połączonych komisji w dniu 26 marca 2019 roku. Przewodnicząca Wiesława 

Kajrys poinformowała Radnych, że projekt uzyskał pozytywną opinię połączonych komisji. 

Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca przeszła do głosowania nad projektem uchwały. 

Rada Miejska w Niemczy w obecności 14 radnych – 14 głosami „ za”, podjęła uchwałę nr 

VI/34/19 w sprawie nadania imienia Przedszkolu Publicznemu w Niemczy. Imienny wykaz 

głosowania Radnych Rady Miejskiej w Niemczy w tej sprawie stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. Uchwała stanowi załącznik nr 6. 

2) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Niemcza oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych, od 1 września 2019 roku; 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniu połączonych komisji w dniu 26 marca 2019 roku. Przewodnicząca Wiesława 

Kajrys poinformował Radnych, że projekt uzyskał pozytywną opinię połączonych komisji. 
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Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca przeszła do głosowania nad projektem uchwały. 

Rada Miejska w Niemczy w obecności 14 radnych – 14 głosami „ za”, podjęła uchwałę 

nr VI/35/19 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Niemcza oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych, od 1 września 2019 roku. Imienny wykaz głosowania Radnych Rady 

Miejskiej w Niemczy w tej sprawie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Uchwała stanowi 

załącznik nr 8. 

3) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Niemczy; 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu połączonych komisji w dniu 26 marca 2019 

roku. Przewodnicząca Wiesława Kajrys poinformowała Radnych, że projekt z 3 głosami „za”, 

przy 11 głosach „przeciw” nie uzyskał pozytywnej opinii połączonych komisji.  

Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca przeszła do głosowania nad projektem uchwały. 

Rada Miejska w Niemczy w obecności 14 radnych – 1 głosem „ za”, przy 13 głosach 

„przeciw” nie podjęła uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Niemczy.  

Imienny wykaz głosowania Radnych Rady Miejskiej w Niemczy w tej sprawie stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu.  

4) w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego (skargi) z dnia 30 stycznia 2019 roku 

p. J. C. (dane osobowe poddane anonimizacji) na wybory sołtysa sołectwa Ligota 

Mała, które odbyły się w dniu 17 stycznia 2019 roku; 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu połączonych komisji w dniu 26 marca 2019 

roku. Przewodnicząca Wiesława Kajrys poinformowała Radnych, że projekt z 1 głosem „za”, 

przy 12 głosach „przeciw” nie uzyskał pozytywnej opinii połączonych komisji. Radni nie mieli 

pytań. Przewodnicząca przeszła do głosowania nad projektem uchwały. 

Rada Miejska w Niemczy w obecności 14 radnych – 1 głosem „ za”, przy 13 głosach 

„przeciw” nie podjęła uchwały w sprawie rozpatrzenia protestu wyborczego (skargi) z 

dnia 30 stycznia 2019 roku p. J. C. (dane osobowe poddane anonimizacji) na wybory 

sołtysa sołectwa Ligota Mała, które odbyły się w dniu 17 stycznia 2019 roku. Imienny 

wykaz głosowania Radnych Rady Miejskiej w Niemczy w tej sprawie stanowi załącznik nr 

10 do protokołu.  

5) w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2019 rok;  
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Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu połączonych komisji w dniu 26 marca 2019 

roku. Przewodnicząca Wiesława Kajrys poinformowała Radnych, że projekt z 3 głosami „za”, 

przy 9 głosach „wstrzymujących się” nie uzyskał pozytywnej opinii połączonych komisji. 

Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca przeszła do głosowania nad projektem uchwały. 

Rada Miejska w Niemczy w obecności 14 radnych – 14 głosami „ za”, podjęła uchwałę 

nr VI/36/19 w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2019 

rok. 

Imienny wykaz głosowania Radnych Rady Miejskiej w Niemczy w tej sprawie stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. Uchwała stanowi załącznik nr 12. 

Ad 5.  Przewodnicząca Paulina Dziedzic otwierając kolejny punkt obrad, poprosiła Sołtysów 

Sołectw Gminy Niemcza o przedstawienie informacji z realizacji zadań sołeckich 

zaplanowanych w 2019 roku. – pismo stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  Jako pierwszy 

głos zabrał Pan Kazimierz Dziadkowiec Sołtys Sołectwa Przerzeczyn Zdrój, który podsumował 

działania podjęte w ramach przyznanego na rok 2019 Funduszu Sołeckiego. Sołtys podkreślił, 

że w tym roku ma nadzieję na zakończenie zadania rozbudowy siłowni zewnętrznej przy 

boisku. Ponadto zwrócił uwagę na koszty bieżące zakupu materiałów eksploatacyjnych sprzętu 

wykorzystywanego podczas prac porządkowych. Sołtys Kazimierz Dziadkowiec przekazał 

wnioski mieszkańców: o przeprowadzenie remontu placu zabaw dla dzieci z piaskownicą, 

zainstalowanie kilku punktów świetlnych na terenie sołectwa. Jako drugi głos zabrał Jarosław 

Dydo sołtys Nowej Wsi Niemczańskiej. Pan Sołtys zwrócił uwagę na drogę wewnętrzną, której 

nawierzchnia wymaga gruntownego remontu, podkreślił dotkliwy brak świetlicy oraz miejsca 

aktywnego wypoczynku dla dzieci i młodzieży. Sołtys poinformował o wnioskach 

mieszkańców związanych z budową boiska oraz instalację kilku dodatkowych punktów 

świetlnych na terenie sołectwa. Pan Jarosław Dydo przedstawił krótką analizę wykorzystania 

środków Funduszu Sołeckiego na realizację zadań związanych z prowadzonymi pracami nad 

poboczami czy chodnikami. Podział środków Funduszu sołeckiego Ligoty Małej omówiła 

Sołtys Małgorzata Adamczuk. Pani Sołtys zwróciła uwagę na to, że niewielkie środki 

finansowe jakie są w dyspozycji mieszkańców Ligoty Małej przeznaczone zostały na budowę 

miejsca spotkań – wiaty. W przyszłym roku sołectwo zamierza skończyć zagospodarowanie 

tego terenu. Zabierając głos Sołtys Kietlina Pani Danuta Drabik, przedstawiła radnym plany 

związane z doposażeniem terenu przy boisku wiejskim w blaszak, który mógłby służyć 

mieszkańcom podczas lokalnych spotkań i świąt. Radna Edyta Mielnik w imieniu Sołtysa 

Podlesia przekazała informację na temat wykorzystania Funduszu Sołeckiego w bieżącym 
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roku. Założenia Funduszu Sołeckiego Sołectwa Gilów przedstawiła Pani Paulina Dziedzic, 

która wyjaśniła, że znaczna część środków finansowych przeznaczana jest na doposażenie OSP 

Gilów oraz remont świetlicy przy remizie. Wśród przyszłorocznych planów Sołectwa Gilów 

znalazły się remont świetlicy w Goli Dzierżoniowskiej. Radna Edyta Mielnik podkreśliła 

znaczenie Funduszu Sołeckiego dla funkcjonowania Sołectwa. Przewodnicząca Paulina 

Dziedzic podziękowała Sołtysom za zaangażowanie i aktywny udział w życiu społecznym 

naszej lokalnej społeczności gminnej. 

Ad 6. Informacja z pracy międzysesyjnej Burmistrza. Informacja  stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

Na pytanie Radnego Andrzeja Osipowicza o organizację Dożynek Wojewódzkich odpowiedzi 

udzielił Burmistrz Jarosław Węgłowski. Burmistrz poinformował radnych, że uroczystości 

odbędą się 8 września bieżącego roku. Przedsięwzięcie wymaga zaangażowania wielu 

środowisk. Budżet nie jest jeszcze znany, wkład  Gminy Niemcza to 50 tys zł. 

O godz. 15.48 Radny Stanisław Szachniewicz opuścił obrady. O godz. 15.55. Radny powrócił 

na salę posiedzeń. 

Burmistrz odpowiadał kolejno na zadawane przez radnych pytania w zakresie przebiegu 

spotkania LGD Śleżanie, aktualnej sytuacji Uzdrowiska Przerzeczyn Zdrój oraz możliwości 

finansowych gminy w związku z deklaracją organizacji dożynek.  

 Radni złożyli wniosek, aby materiały dotyczące zmian w budżecie przesyłane były im 

możliwie jak najwcześniej, np. w kilku odrębnych informacjach, jak tylko pojawi się potrzeba 

zmiany w budżecie. Pani Skarbnik wyjaśniła, że niestety nie jest to możliwe ze względu na 

konstrukcję budżetu, w którym poszczególne pozycje są ściśle ze sobą powiązane i każda 

zmiana determinuje zmianę zapisów innych pozycji. 

 

Od godz. 16.15 do godz. 16.30 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Niemczy Paulina Dziedzic 

zarządziła przerwę w obradach. 

 

Ad 7. Przewodnicząca obrad Paulina Dziedzic otwierając kolejny punkt w porządku obrad – 

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. Przewodnicząca obrad odczytała pismo (pismo 

stanowi załącznik Nr 15 do protokołu) mieszkanki Niemczy skierowane do biura Rady 

Miejskiej w Niemczy z prośba o jego odczytanie podczas obrad. Zabierając głos kilku Radnych 

wyraziło swoje zdanie w temacie. Mecenas Jan Komarnicki – Drużbycz wyjaśnił, że rozprawy 

sądowe są jawne i dopiero po wydaniu wyroku rozmowy i polemiki nie są celowe i wskazane. 
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Radny Andrzej Osipowicz poinformował Radnych, że do biura Rady Miejskiej w Niemczy 

wpłynęły wnioski o przyznanie nagród Rady Miasta i Gminy Niemcza. W związku z tym  

w najbliższym czasie zostanie powołana komisja, która wnioski rozstrzygnie, o czym Radni 

zostaną powiadomieni. 

Po czym Radny Andrzej Osipowicz odczytał informację z wyjazdowego posiedzenia 

połączonych komisji z dnia 11 marca 2019 roku. Informacja  stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

Burmistrz Jarosław Węgłowski zabierając głos w sprawach opisanych w informacji przedstawił 

m. in. kwoty szacunkowe, które brane są pod uwagę  przy zbudowaniu kolektora w Kietlinie. 

Zaznaczył, że sprawę należy traktować jako pilną, a temat zabezpieczenia środków 

finansowych zostanie podjęty przy konstruowaniu budżetu gminy na przyszły rok.  

Radna Maria Oleksiak poprosiła Pana Mecenasa o wyjaśnienie zaistniałej po głosowaniu 

sytuacji w zakresie zakończenia postępowań skargowych. Mecenas Jan Komarnicki – 

Drużbycz przedstawiając Radnym sytuację wyjaśnił, że po przesłaniu informacji formalnej  

z biura Rady Miejskiej w Niemczy o niepodjęciu uchwał w sprawach skarg a następnie zostaną 

opracowane projekty uchwał zgodnie z proponowanym stanowiskiem Rady Miejskiej na  

najbliższą sesję. 

Radna Maria Oleksiak mając na uwadze ostatnie wydarzenia podczas posiedzenia połączonych 

komisji wniosła o podjęcie uchwały w zakresie przyjęcia Kodeksu Etyki Radnych.  

Radna Wiesława Kajrys nawiązując do wypowiedzi Radnej Marii Oleksiak powiedziała,  

że temat sposobu prowadzenia posiedzeń komisji i traktowania osób zaproszonych na 

posiedzenie został zamknięty a zdanie w tej sprawie wypowiedziała większość Radnych. Radna 

Wiesława Kajrys poprosiła, aby podjąć ten temat na szkoleniu, w którym Radni będą brać 

udział 9 kwietnia 2019 roku. 

Radny Andrzej Osipowicz złożył na ręce Burmistrza Jarosława Węgłowskiego interpelację  

Komisji Infrastruktury Technicznej i Rozwoju Gospodarczego w zakresie publikacji  

w Biuletynie Informacji Publicznej wpisu o odwołaniu a następnie powołaniu Pani Bożeny 

Rynkowskiej na stanowisko Zastępcy Burmistrza. 

Radny Mieczysław Szklarski zapytał o możliwości podjęcia prac budowy kolektora, żeby nie 

stracić ważności dokumentacji. Burmistrz Jarosław Węgłowski zapewnił, że sprawa jest 

rozpoznawana przez pracowników Referatu Budownictwa. 

Radny Andrzej Osipowicz zaproponował, aby  w dniu 9 kwietnia 2019 roku o godz. 15.00 

zwołać posiedzenie wyjazdowe połączonych komisji w celu weryfikacji kilku pilnych tematów. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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O godz. 17.05. Radny Andrzej Osipowicz opuścił obrady. 

Radna Alicja Borodajko zapytała o możliwość nadania imienia „Krzysztofa Piątka” dla 

stadionu w Niemczy. Mecenas Komarnicki wyjaśnił, że Krzysztof Piątek jest związany 

kontraktem menadżerskim, który wyklucza tego rodzaju rozwiązania bez wyraźnej zgody klubu 

zawodnika. 

Na pytanie Radnej Edyty Mielnik o powód kilkudniowego odwołania Pani Bożeny 

Rynkowskiej ze stanowiska Zastępcy Burmistrza, Mecenas Komarnicki wyjaśnił że w związku 

ze złożoną interpelacją w tym samym zakresie odpowiedź zostanie udzielona w terminie 

przewidzianym w obowiązujących przepisach prawa. 

Radni podjęli kilka kwestii, które koncentrowały się na potrzebach gminy w zakresie 

gospodarki- wodno-ściekowej i kanalizacyjnej gminy. Burmistrz przyznał Radnym rację  

w zakresie konieczności i potrzeby podejmowania ważnych w tym kierunku prac. 

 

O godz. 17.20. Radny Miłosz Wrzesiński opuścił obrady. 

 

Radni podjęli ponownie temat wykorzystania pomieszczeń OPS/Remizy na Klub Senior + 

omawiany szczegółowo podczas posiedzenia połączonych komisji.  

Burmistrz Oświadczył, że decyzja o lokalizacji Klubu Senior + została podjęta i jest ostateczna. 

Rozwiązania związane z możliwością korzystania z sali przez innych zainteresowanych zostaną 

określone po ostatecznej akceptacji realizacji projektu. 

Zastępca Burmistrza Pani Bożena Rynkowska poinformowała Radnych, że podczas Konkursu 

na stanowisko Dyrektora Niemczańskiego Ośrodka Kultury w Niemczy ze względu na RODO 

mogą być obecni wyłącznie członkowie komisji. 

 

Ad 8. Wnioski i zapytania Sołtysów. Sołtys Nowej Wsi Niemczańskiej Pan Jarosław Dydo 

zapytał: 

1. Czy zakupiona na boisko rekreacyjne przez gminę działka będzie przekształcana? Burmistrz 

Jarosław Węgłowski potwierdził. 

2. Czy będzie składany wniosek o dotację na remont drogi gminnej w zakresie remontu drogi 

na terenie sołectwa? 

Burmistrz Jarosław Węgłowski odpowiedział, że dotychczas nie podejmowano tego tematu,  

ze względu na brak dokumentacji w tym zakresie. 

Sołtys złożył wnioski o montaż ławeczki przy przystanku na ul. B. Chrobrego w Niemczy, 

poprosił o wypełnienia w drodze oraz po podpisaniu w gminie umowy na realizację prac 
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publicznych o oddelegowanie pracowników interwencyjnych do pracy w sołectwie. 

Sołtys Kazimierz Dziadkowiec zapytał o możliwości pozyskania kruszcu dla sołectwa 

Przerzeczyn Zdrój. Burmistrz Jarosław Węgłowski poinformował, że jeżeli finanse na to 

pozwolą a cena kruszcu nie będzie wygórowana to wniosek zostanie wzięty pod uwagę. Podział 

środków przeznaczonych na zakup kruszcu będzie racjonalnie rozpatrzony. Sołtys pytając  

o status budowy cmentarza w Przerzeczynie Zdroju i poprosił o potraktowanie sprawy jako 

ważnej. Burmistrz Jarosław Węgłowski zapewnił, że przyjrzy się sprawie. 

Ad 9. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Niemczy Paulina Dziedzic przypomniała Radnym  

o obowiązku złożenia do 30 kwietnia 2019 roku oświadczeń majątkowych. Wobec 

zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej w Niemczy Paulina Dziedzic  

o godz. 18.00 zamknęła sesję. 

Nagranie z sesji znajduje się pod adresem:  
 
https://www.youtube.com/watch?v=WY0vdfKyPhc 
 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  
w Niemczy 

(-) Paulina Dziedzic 

 

 

 

 

 

 

Ze względu na ustawowy obowiązek transmitowania oraz publikowania przebiegu obrad Rady Miejskiej, protokół stanowi 
syntetyczne streszczenie całości posiedzenia, w którym podane są najistotniejsze fakty z obrad (zwięzła treść wystąpień, teksty 
zgłoszonych pisemnych i uchwalonych wniosków, adnotacje zgłoszonych pisemnych wystąpień, przebieg głosowania, treść 
zgłoszonych interpelacji i zapytań). 

Protokołowała Agnieszka Borowska Inspektor ds. Obsługi Rady Miejskiej  


